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Värmdö skolor behöver bra skoltoaletter

“Skulle du vilja sitta på en gammal, smutsig och äcklig toa? Renovera våra toaletter nul

Så skriver Linn i 5C på Hemmestaskolan i en insändare i Nacka Värmdö Posten den 9 februari.

Hon skriver också: “ För det första är det en massa baciller på toan och det gör att man lättare
kan bli sjuk och missar saker i skolan. För det andra så ska man känna sig bekväm när man sitter
på toa. För det tredje så är det svårt att koncentrera sig när man måste gå på toa.”

Undersökningar som kommit nyligen visar att en del barn mår så dåligt av de äckliga toaletterna
att de håller sig hela dagen eller lämnar skolan och går hem tidigt och missar de sista lektionerna.

Det är ovärdigt att våra barn ska ha en sådan arbetsmiljö.

Forskaren Barbro Lundbiad vid Göteborgs universitet har gjort en avhandling om förutsättningar
för barns toalettbesök i skolan. Hon säger att drygt 20°/o av skolbarnen uppskattas ha
hälsoprohlern relaterat till uririvägar och rarm, ofta “dolt” problem.

Hon säger vidare när det gäller hur skoltoaletterna borde vara bl a:

- En toalett per 15 elever
* Funktionshindrade barn speciellt anpassad toalett
- Toalettenlpka ligga avskilt
- Säkert lås som inte ska kunna lirkas upp
- Tvättplats i nära anslutning

Upphandlingen när det gäller städning är viktig. Det ska finnas instruktioner när det gäHer
kemikalier och tillräcklig tid för städning. Kvaliten ska vara det viktigaste kriteriet och inte bara
lägsta pris.

Toaletterna är en spegling av skolan. Elever som har en ten och fin arbetsmiljö kiinner sig mer
motiverade och presterar bättre.

Vi anser att det borde göras en riktig inventering av Värmdö skolors skoltoaletter ur barnens
perspektiv och att vi efter det skulle ta fram en åtgärdsplan för att få bra och acceptabla
skoltoaletter.

Vi vill att Värmdö ska ha länets renaste skoltoaletter.
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Därför ställer vi följande frågor till Marie Bladhoirn

- Kommer du att se dli att vi får en inventering av status och skötsel av Värmdö skolorstoaletter?
- Kommer du att se till att vi får en fttgärdsplan för bra och acceptabla skoltoaletter iVärmdö kommun?

Socialdemokraterna i Värmdö

Ann-Kristin Särnbrink Karin Aaseby

Marielle Forstadius Cecilia Ramning
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